
DOBRE

WZORCE

KAMIL WOJCIECHOWSKI

WYDANIE I



Wszelkie prawa zastrzeżone.

Niniejszy e-book może być rozpowszechniany na dowolnej
stronie internetowej jedynie w formie niezmienionej.
Sprzedaż, kopiowanie i przedruk e-booka DOBRE
WZORCE – KOMPENDIUM bez zgody autora,
zabronione.

Wszystkie znaki występujące w tekście są zastrzeżonymi
znakami firmowymi bądź towarowymi ich właścicieli.

Identyfikator ISBN:
978-83-960771-3-4

Copyright © Kamil Wojciechowski 2024
dobrewzorce.pl



INFORMACJE

3

JEŚLI INTERESUJĄ CIĘ PODOBNE

PUBLIKACJE TO ZAPRASZAM CIĘ

DO ODWIEDZENIA MOJEJ STRONY

INTERNETOWEJ:

http://dobrewzorce.pl

POZDRAWIAM 

ZNAJDZIESZ TU WIELE CIEKAWYCH

PORADNIKÓW

http://dobrewzorce.pl/


4

Natura stworzyła nas tak, że naturalnym jest

łączenie się w pary kobiet i mężczyzn, ze 

względu na naszą budowę ciała. 
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Natura stworzyła nas tak, 

że naturalnym jest, że 

mamy 2 ręce, 2 nogi i po 

10 palców u rąk i stóp.
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Natura stworzyła nas tak, że naturalnym 

jest, że ubieramy się podobnie i podobnie 

zachowujemy w społeczeństwie.
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Związki damsko-damskie i męsko-męskie są 

również dziełem natury, jednak pary takie ze 

względu na swoją budowę ciała nie są 

zdolne do prokreacji.
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Ludzie rodzą się często 

z różnymi dysfunkcjami 

ciała przez co mogą 

wyglądać nieco 

inaczej niż większość 

społeczeństwa.
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Wiele osób odbiega swoim zachowaniem od 

przyjętych w społecznie standardów wyglądu 

czy też zachowania, prezentując całkowicie 

odmienny styl.
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Często w społeczeństwie możemy zauważyć 

niezrozumiałą niechęć, a nawet agresję w stosunku do 

zjawisk które nie mieszczą się w ogólnie znanych 

normach. Ludzie próbują zmieniać coś lub kogoś na 

swoje podobieństwo.

Jakim prawem komentujemy czyjeś życie, wygląd, 

poglądy, sposób zachowywania się i chcemy w to 

ingerować? Jakie mamy do tego prawo i kompetencje?

Jeśli zjawiska te nie powodują, żadnej krzywdy dla 

innych osób, dlaczego atakujemy, szydzimy i nie 

akceptujemy tych zjawisk?

Jest jedno powiedzenie które doskonale tu się sprawdzi: 

„Ludzie boją się tego, czego nie znają”. Inność stanowi 

dla nich zagrożenie i nawet nie próbują jej zrozumieć 

tylko bezmyślnie atakują.

Agresorzy są często osobami o ograniczonym 

światopoglądzie lub są zamknięci w skrajnej, szkodliwej  

i niebezpiecznej ideologii.
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Czy naprawdę chcemy życia w którym 

wszyscy wyglądamy i zachowujemy się 

tak samo? Czy chcemy być zwykłą 

szarą masą? Taki jest nasz cel?
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Czy wolimy jednak świat w którym każdy może wyrazić 

siebie? W sposób piękny, zaskakujący i kolorowy?
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Dlaczego ludzie nie skupiają się na swoim życiu, tylko 

chcą tak usilnie ingerować w życie innych?
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Naruszanie przestrzeni innych osób to jedna    

z najgorszych przypadłości społeczeństwa. 

Wchodzenie z butami w czyjeś życie i żądanie 

od kogoś żeby zaczął żyć nie po swojemu 

tylko pod dyktando grupy. Dla jej własnego 

widzimisię. 

Ludzie nie kierują się nawet w swoich osądach 

zdrowym rozsądkiem i racjonalnością. Kierują się 

przywyczajeniami, ograniczeniem 

światopoglądowym, stereotypami i wszystkim 

tym czym nasiąkli za młodu, nie doszukując się 

nawet w swoim zachowaniu niepoprawności, 

przekonani, że przecież inni też tak myślą. 

Prześladowanie innych to ulubione hobby ludzi 

którzy nie mają swojego życia, a radość czerpią 

z ataku na innych. Sprawia im przyjemność 

walka z ludźmi, wyrzucanie na nich swojej złości,

zgromadzonej frustracji i jadu który gdzieś musi 

przecież znaleźć ujście.

Dbajmy o innych ludzi wyciągając do nich dłoń 

zamiast ingerując w ich życie narzucając swoje

wątpliwej jakości standardy
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W którymś momencie 

swojego życia,

patrząc przez pryzmat 

własnych doświadczeń

warto zrobić sobie 

analizę tego co Twoje 

otoczenie wtłaczało Ci 

do głowy. Może się 

okazać, że z wieloma 

tymi rzeczami obecnie 

się nie zgadzasz i masz 

inną, własną 

perspektywę.
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PAMIĘTAJ

JESTEŚ PANEM WYŁĄCZNIE SWOJEGO ŻYCIA I NIE 

MASZ PRAWA DO DECYDOWANIA ZA ŻYCIE 

INNYCH
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NA KOLEJNYCH SLAJDACH POZNASZ 

ZASADY KTÓRE POPRAWIĄ JAKOŚĆ 

TWOJEGO ŻYCIA. STOSUJ SIĘ DO 

NICH, A TWOJE ŻYCIE NABIERZE 

INNEJ JAKOŚCI I ZWIĘKSZY SIĘ TWÓJ 

POZIOM SZCZĘŚCIA
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DBAJ O ŚRODOWISKO NATURALNE, 

PAMIĘTAJ, ŻE JESTEŚMY OD NIEGO 

UZALEŻNIENI JAKO LUDZIE
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ZDROWIE TO DAR KTÓRY

TRZEBA SZANOWAĆ

NAJBARDZIEJ

DBAJ O NIE I REGULARNIE SIĘ BADAJ. 

NIE BAGATELIZUJ PROBLEMÓW

ZDROWOTNYCH
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ZDROWO SIĘ ODŻYWIAJ I EDUKUJ 

SIĘ NA TEMAT ŻYWIENIA
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ĆWICZ REGULARNIE
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RELAKSUJ SIĘ I OBCUJ Z NATURĄ
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DBAJ O ZDROWY SEN KTÓRY JEST

UKOJENIEM DLA TWOJEGO 

UMYSŁU I CIAŁA
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DOCENIAJ KAŻDE, NAWET

DROBNE CHWILE PRZYJEMNOŚCI

W TWOIM ŻYCIU
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SZANUJ LUDZI I NIE KRZYWDŹ ICH

STARAJ SIĘ PRZEBYWAĆ WŚRÓD 

NICH I POMAGAĆ IM W RAZIE

POTRZEBY
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STARAJ SIĘ POSZERZAĆ SWOJĄ 

WIEDZĘ I SWÓJ ŚWIATOPOGLĄD
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PRACUJ STARANNIE

I STARAJ SIĘ BYĆ LEPSZY
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PAMIĘTAJ, ŻE TWOJA WYTRWAŁOŚĆ 

W KOŃCU SPRAWI, ŻE SPEŁNISZ 

WSZYSTKIE SWOJE MARZENIA
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PAMIĘTAJ, ŻE TRZEBA BYĆ GOTOWYM DO 

OBRONY I NIE KAŻDY MA DOBRE INTECJE
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DYLEMATY MORALNE

Musimy pamiętać, że życie nie jest czarno-białe. 

Istnieją odcienie i jest między nimi cienka granica. 

Poniżej opiszę kilka przykładów współczesnych 

dylematów moralnych.
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ABORCJA

Czy aborcja jest ok? Niestety nie jest. Czy kobieta 

ma prawo zabijać powstałe w jej ciele życie? Czy 

ona jest właścicielką tego życia kiedy ono 

powstanie? Niestety nie jest. Aborcja nie jest 

normalna. To niszczenie życia które jest bezcenne.
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Kiedy aborcja jest możliwa:

To wymaga już dyskusji. Analizy tego na co się godzimy. 

Niewątpliwym jest, że zabijanie nie narodzonych dzieci 

przychodzi nam dosyć łatwo, a z zabijaniem 

zwyrodnialców w więzieniach mamy już problem.

Tutaj wymagana jest dogłębna dyskusja społeczna. 

Moje osobiste zdanie które nie jest w żadnym stopniu 

wyznacznikiem ani wzorem moralności:

1.  Aborcja powinna być legalna bo osobiście godzę się 

na odbieranie życia w imię lepszego funkcjonowania    

społeczeństwa;

2.  Kategorycznie nie możemy narażać kobiet na ryzyko   

utraty zdrowia i życia jeśli płód miałby się do tego 

przyczynić;

3.  Kategorycznie nie możemy pozwalać na narodziny   

zdeformowanych, upośledzonych dzieci i będących 

wynikiem gwałtu.

Myślę też, że aborcja powinna być wspólną decyzją 

kobiety i mężczyzny który uczestniczył w zapłodnieniu. 

Może okazać się, że mężczyzna chce wychowywać to 

dziecko samodzielnie. Kobieta która nie chce dziecka 

mogłaby zrzec się do niego praw i nie płacić na nie 

alimentów. To byłoby korzystne społecznie.
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EUTANAZJA czynna która polega na aktywnym 

pozbawieniu życia człowieka przez lekarza 

poprzez podanie substancji powodującej zgon 

(eutanazja bezpośrednia) albo podaniu 

pacjentowi środków przeciwbólowych takiego 

rodzaju i w takich ilościach, które mogą 

doprowadzić do śmierci (eutanazja pośrednia).
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Czy Eutanazja jest ok?

Tutaj też mogę wyrazić tylko moją osobistą opinię.

Osobiście nie chciałbym żyć, jeśli moje 

funkcjonowanie kończyłoby się w szpitalnym łóżku      

i nie miałbym możliwości czerpania z niego jakich kol 

wiek przyjemności.  Będąc świadomym na umyśle, 

podejmując taką decyzję, nie z dnia na dzień, 

powiedzmy po 3 lub 6 miesiącach.  Powinienem 

mieć do tego prawo. To nasze życie. Decydujemy za 

siebie. Jeśli pragniemy odejść i skrócić nasze 

cierpienie, powinniśmy mieć do tego prawo. Nie 

chciałbym też obciążać rodziny kosztem 

utrzymywania mnie przy życiu. Chciałbym, żeby 

cieszyli się życiem za mnie, korzystali z tych pieniędzy 

które na mnie wydają. Takie jest moje osobiste 

podejście do tego tematu, ale każdy może mieć 

oczywiście inne.
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UCHODŹCY
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Czy przyjmowanie uchodźców jest ok.?

Niewątpliwie jest to poprawne moralnie, ale …

Tu się nasuwa się ale. Moje osobista opinia na ten temat:

1. Uchodźcy z Afryki czy Afganistanu i Syrii to całkowicie 

inna kultura i język. Potrzeba lat żeby zaczęli oni 

poprawnie funkcjonować w naszym społeczeństwie. 

Realia pokazują, że asymilacja naszych kultur jest 

trudna, a oni często nie integrują się tylko tworzą 

własne enklawy;

2. Obecny kryzys migracyjny to nic w stosunku do tego 

co czeka nas w ciągu 30 lat kiedy 1 miliard 

uchodźców klimatycznych z Afryki ruszy                         

w poszukiwaniu warunków do życia.

Co wtedy zrobimy? Wpuścimy tych ludzi czy 

pozwolimy im umierać w Afryce?

Mam tutaj duży dylemat moralny, ale żeby nasze

Polskie społeczeństwo przetrwało, żeby zachować nasz 

standard życia, uważam że, musimy zamknąć nasze 

granice na ten napływ i pomagać im w Afryce na tyle, 

na  ile będzie to możliwe. To brutalne i bezwzględne, ale 

w przyszłości czeka nas wiele podobnych decyzji. 

Wpuszczenie uchodźców skończy się wojną domową        

i głodem całego naszego społeczeństwa.
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Czy ja godzę się na łamanie zasad moralnych?

Jak widzicie realia naszego świata wymuszają na 

mnie, żebym łamał jasne i klarowne zasady 

moralne. Czasem, żeby przetrwać, żeby zachować 

nasz standard życia będziemy zmuszeni to zrobić. 

Złamać pewne zasady w imię wyższego celu. 

Powinniśmy robić to tylko w wyjątkowych, 

krytycznych sytuacjach.

We wszystkim trzeba zachować racjonalizm i nie iść 

w skrajności. Nie na każde pytanie da się 

odpowiedzieć TAK lub NIE, czasem rozwiązaniem 

jest coś po środku.

W Polsce obserwujemy skrajności, ciężko znaleźć 

racjonalność w tych działaniach. Każda skrajność 

działa na niekorzyść naszego społeczeństwa.

Musicie sobie odpowiedzieć na pytanie: Czy będąc 

skrajnie moralnym można przetrwać na świecie       

w którym otaczają nas wilki? Osoby 

zdemoralizowane, wypaczone? Bezwzględni 

dyktatorzy i mordercy?



W ŻYCIU ZAWSZE 

PRZYJDZIE CZAS NA 

SZCZĘŚCIE

PAMIĘTAJ

dobrewzorce.pl


